
Nr OR-BR.0002.1.2024 

 

    PROTOKÓŁ Nr I/2024 

 

           z pierwszej, inauguracyjnej Sesji Rady Gminy i Miasta Koziegłowy        

 kadencji 2024-2029 odbytej w dniu 06 maja 2024 r. w godzinach 15,00 – 17,30                          

                   w sali posiedzeń w Urzędzie Gminy i Miasta Koziegłowy.  

 

 

Uchwały podjęte na sesji: 

 

1) Nr 1/I/2024 w sprawie wyboru Przewodniczącej Rady Gminy i Miasta Koziegłowy 

 

2) Nr 2/I/2024 w sprawie wyboru Wiceprzewodniczących Rady Gminy i Miasta         

Koziegłowy 

 

3) Nr 3/I/2024 w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Gminy i Miasta Koziegłowy. 

 

Uchwały stanowią załączniki 1 – 3 do protokołu. 

Raport z głosowania nad Uchwałą nr 3/I/2024 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Obrady sesji były transmitowane i utrwalono nagranie z obrad.  

 

Obradom sesji przewodniczyli: 

 

- Radny Senior Pan Leonard Jagoda  – od punktu 1 do punktu 7 porządku obrad 

- nowo wybrana Przewodnicząca Rady Gminy i Miasta Pani Joanna Kołodziejczyk –                   

od punktu 8 do punktu 12. 

 

Protokolant: Urszula Dyja. 

 

Radnych obecnych na sesji 15 – pełny skład Rady. 

 

Spoza Rady w Sesji uczestniczyli: 

 

- Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej w Koziegłowach Pani Izabela Ptasik 

-    Burmistrz Gminy i Miasta   Pan Jacek Ślęczka 

- Sekretarz GiM Pan Krzysztof Bąk  

- Zastępca Skarbnika GiM Pani Anna Łoniewska-Niewęgłowska   

- Dyrektor M-G Ośrodka Promocji Kultury Pani Renata Garleja 

- Dyrektor Zespołu Usług Komunalnych Pan Zbigniew Polak 

- Radca prawny Urzędu GiM Pani Aneta Sosnówka 

- Kierownicy referatów Urzędu GiM Koziegłowy 

- Przewodniczący Samorządu Mieszkańców Koziegłów i Rosochacza  

- Sołtysi 
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Porządek obrad ustalony przez Komisarza Wyborczego w Częstochowie, zwołującego sesję 

Rady Gminy i Miasta Koziegłowy : 

 

1. Otwarcie sesji przez najstarszego wiekiem radnego obecnego na sesji i stwierdzenie jej 

prawomocności. 

2. Wręczenie radnym zaświadczeń o wyborze 

3. Wręczenie Burmistrzowi zaświadczenia o wyborze.  

4. Złożenie ślubowania przez radnych. 

5. Złożenie ślubowania przez Burmistrza. 

6. Ustalenie porządku obrad. 

7. Wybór Przewodniczącego Rady Gminy i Miasta Koziegłowy. 

8. Przejęcie przez Przewodniczącego Rady Gminy i Miasta prowadzenia sesji                                

od Radnego Seniora. 

9. Wybór Wiceprzewodniczących Rady Gminy i Miasta Koziegłowy. 

10. Wolne wnioski. 

11. Zamknięcie sesji. 

Postanowienie Komisarza Wyborczego oraz porządek obrad sesji stanowią załącznik                        

nr 5 do protokołu. 

 

 

Przebieg obrad: 

 

Ad. pkt 1 

 

 Przewodniczący obrad, Radny Senior Pan Leonard Jagoda dokonał otwarcia pierwszej 

Sesji Rady Gminy i Miasta Koziegłowy w kadencji, która będzie kontynuowana w latach                    

2024-2029. Poinformował, że otwiera tę sesję na podstawie Postanowienia Komisarza 

Wyborczego w Częstochowie, a drugi punkt tego postanowienia mówi o tym, że otwarcia 

dokonuje najstarszy wiekiem Radny. Również o ramowym porządku obrad tej sesji zadecydował 

Komisarz Wyborczy i jest to bardzo właściwe, ponieważ w tym momencie na tej sali                           

nie jesteśmy jeszcze pełnoprawnymi radnymi. Mając te uprawnienia, powitał przybyłych                          

na Sesję Państwa Sołtysów, Panie Przewodniczące zarządów miasta i dzielnicy, pracowników 

Urzędu, dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych, Panią Mecenas, Państwa 

Radnych, a zwłaszcza Radnych, którzy na tej sali zasiadają po raz pierwszy. Powitał Pana 

Burmistrza Pana Jacka Ślęczkę, który po raz szósty wszedł na tą salę ze zwycięstwem 

wyborczym.  Podkreślił, że bardzo ważnym gościem na tej sali jest Pani Przewodnicząca 

Miejskiej Komisji Wyborczej Izabela Ptasik, której podziękował za trud i ciężką pracę, której się 

podjęła i przeprowadziła procedury wyborcze z dobrym skutkiem. Życzył wszystkim zebranym 

na tej sali dużo dobrej pracy, która będzie przynosiła satysfakcję, a nie ma lepszych efektów jak 

tylko te, które uzyskujemy przez pracę i życzył, aby tej satysfakcji było dużo, żeby można było 

się nią dzielić z innymi, bo wszyscy czekają na dobre wiadomości z tej sali.  
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Przewodniczący Obrad poprosił o zalogowanie się do systemu głosowania i potwierdzenie 

obecności. Poinformował, że skład Rady wynosi 15 radnych. Zgodnie z listą obecności                    

i potwierdzeniem obecności w systemie do głosowania, w sesji Rady Gminy i Miasta 

uczestniczy 15 Radnych. Stwierdził więc, że sesja jest prawomocna.   

Listy obecności radnych i sołtysów stanowią załączniki nr 6,7 do protokołu. 

 

Ad. pkt 2 

 

 Przewodniczący Obrad Pan Leonard Jagoda poinformował, że następnym punktem 

porządku obrad jest wręczenie Radnym zaświadczeń o wyborze. Poprosił Przewodniczącą 

Miejskiej Komisji Wyborczej Panią Izabelę Ptasik o wręczenie nowo wybranym Radnym 

zaświadczeń o wyborze.  

Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej w Koziegłowach Pani Izabela Ptasik odczytała 

treść zaświadczenia o wyborze, która odnosi się do każdego Radnego, wręczyła Radnym 

zaświadczenia o wyborze i pogratulowała wyboru. 

  

Ad. pkt 3 

 

 Przewodniczący Obrad Pan Leonard Jagoda podziękował za wręczenie zaświadczeń 

Radnym i poprosił Przewodniczącą Miejskiej Komisji Wyborczej Panią Izabelę Ptasik                              

o wręczenie Panu Burmistrzowi zaświadczenia o wyborze.  

Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej w Koziegłowach Pani Izabela Ptasik odczytała 

treść zaświadczenia o wyborze, pogratulowała Panu Burmistrzowi Jackowi Ślęczce wyboru                      

na kolejną kadencję i wręczyła zaświadczenie o wyborze.  

Pan Leonard Jagoda podziękował Pani Izabeli Ptasik za wręczenie Panu Burmistrzowi 

zaświadczenia o wyborze. 

 

Ad. pkt 4 

 

            Po wręczeniu zaświadczeń Przewodniczący Obrad Pan Leonard Jagoda poinformował,    

że obecnie Rada przystąpi do uroczystego punktu, jakim jest złożenie ślubowania. Zanim jednak 

przystąpiono do ślubowania Pan Leonard Jagoda zaproponował, by zwrócić uwagę na 

scenografię sali obrad, która w takim momencie bardzo się przydaje. Mamy na tej sali Sztandar 

Rady, który ma wieloletnią tradycję, orzeł na tym Sztandarze jest ze sztandaru Żeńskiej Szkoły 

Rolniczej i hasło, jesteśmy spadkobiercami również tego hasła „Sprawie Służ”. Innym 

elementem tej doniosłej scenografii jest na pewno Flaga Narodowa, a że jest również                            

w ślubowaniu słowo „Konstytucja”, mamy przed sobą Konstytucję , a pod Konstytucją mamy 

Statut , który nas obowiązuje. Kiedy będziemy składać ślubowanie to niekoniecznie te rekwizyty 

są tu najważniejsze, bo tak naprawdę ważnym uczestnikiem tego aktu jest nasza publiczność, 

Państwo Sołtysi, którzy są tego świadkami, a reprezentują całe nasze społeczeństwo. 

Następnie Pan Leonard Jagoda poinformował, że z godnie z art. 23a. ustawy o samorządzie 

gminnym odczyta Rotę ślubowania, a po odczytaniu Roty poprosi, by wywołani kolejno Radni  

wypowiedzieli słowo „ Ślubuję”.  Ślubowanie może być złożone z dodaniem zdania: "Tak mi 

dopomóż Bóg”. 
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Przystąpiono do ceremonii złożenia ślubowania przez Radnych.  

Przewodniczący Obrad poprosił wszystkich o powstanie na czas złożenia ślubowania przez 

Radnych i Pana Burmistrza. Odczytał Rotę: 

 

"Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego 

sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej 

mieszkańców." 

 

Następnie odczytywał w kolejności alfabetycznej nazwiska radnych, a odczytywani Radni 

złożyli ślubowanie: 

1. Pan  Marcin Będkowski   

2. Pan  Damian  Cesarz 

3. Pan  Andrzej Chojnowski 

4. Pan  Piotr Gil     

5. Pan  Bartłomiej Grzybek 

6. Pan  Leonard Jagoda    

7. Pan  Marek Kawalec   

8. Pan  Artur Kciuk    

9. Pani Joanna Kołodziejczyk 

10. Pan  Michał Kubalski 

11. Pani Grażyna Sitek 

12. Pan  Jacek Sularz 

13. Pan Andrzej Szóstak 

14. Pan  Przemysław Zenderowski 

15. Pan  Rafał Zenderowski 

 

Ślubowanie złożyli wszyscy radni wybrani w wyborach samorządowych w dniu 07 kwietnia 

2024 roku. 

 

Ad. pkt 5 

 

 Przewodniczący Obrad Pan Leonard Jagoda poinformował, że obecnie ślubowanie złoży 

Pan Burmistrz, który składa ślubowanie wobec Rady i zaprosił do złożenia ślubowania. 

 

Burmistrz Gminy i Miasta Pan Jacek Ślęczka złożył ślubowanie:  

 

 „ Obejmując urząd burmistrza Gminy i Miasta Koziegłowy, uroczyście ślubuję, że dochowam 

wierności  prawu, a powierzony mi urząd sprawować będę tylko dla dobra publicznego                          

i pomyślności mieszkańców Gminy i Miasta Koziegłowy. Tak mi dopomóż Bóg”. 

 

Przewodniczący Obrad podziękował Pan Burmistrzowi za złożenie ślubowania. 

 

 



 5   

 

Na salę posiedzeń przybyła delegacja pracowników Urzędu GiM Koziegłowy, która wręczyła 

Panu Burmistrzowi Jackowi Ślęczce upominek zawierający atrybuty ciężkiej i odpowiedzialnej 

pracy wiążącej się ze służbą na stanowisku Burmistrza. 

 

Ad. pkt 6 

 

             Przewodniczący Obrad Pan Leonard Jagoda stwierdził, że po złożeniu ślubowania 

nabyliśmy pełnych praw bycia radnymi. Zaproponował przystąpienie do ustalenia porządku 

obrad dzisiejszej sesji. Zapytał czy Radni mają propozycje bądź uwagi do porządku obrad. 

 

Radny Pan Michał Kubalski złożył wniosek o uzupełnienie porządku obrad o ustalenie 

wynagrodzenia dla Pana Burmistrza i przedstawił uzasadnienie:  

„Na podstawie § 23 ust.3 Regulaminu Rady Gminy i Miasta Koziegłowy, stanowiącego 

załącznik nr 1 do Statutu Gminy i Miasta Koziegłowy składamy wniosek, jako Rada                                     

o uzupełnienie porządku obrad I sesji Rady Gminy i Miasta Koziegłowy w dniu 6 maja 2024 r.                           

o podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Gminy i Miasta 

Koziegłowy. 

Zgodnie z art. 18 ust. 2  punkt 2) ustawy o samorządzie gminnym  do wyłącznej właściwości 

rady gminy należy ustalenie wynagrodzenia burmistrza. Ustalenie wynagrodzenia Burmistrza 

wynika z rozpoczęcia nowej kadencji i objęcia obowiązków Burmistrza z chwilą złożenia wobec 

Rady Gminy i Miasta ślubowania,  czyli  z dniem dzisiejszym.  

W związku z powyższym wniosek o uzupełnienie porządku obrad jest uzasadniony (pisemny 

wniosek 15 Radnych stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

 

Przewodniczący Obrad Pan Leonard Jagoda poinformował, że wniosek zostanie poddany pod 

głosowanie, ale też musi być wprowadzony do systemu głosowania, poprosił więc                                             

o wprowadzenie wniosku do systemu głosowania. 

Zapytał też czy będą zgłaszane kolejne wnioski.  

Innych wniosków nie zgłaszano. Przystąpiono więc do głosowania nad wnioskiem                                 

o rozszerzenie porządku obrad o podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla 

Burmistrza Gminy i Miasta Koziegłowy. 

 

Wniosek powyższy został przyjęty 15 głosami „za” (jednogłośnie). Raport z głosowania nad 

wnioskiem stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Wobec powyższego Przewodniczący Obrad poinformował, że wniosek został zaakceptowany, 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza odbędzie                     

się w punkcie 10 porządku obrad. Stwierdził, że porządek obrad został rozszerzony o uchwałę                  

w sprawie uchwalenia wynagrodzenia dla Burmistrza. 
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Uchwalony porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji przez najstarszego wiekiem radnego obecnego na sesji i stwierdzenie jej 

prawomocności. 

2. Wręczenie radnym zaświadczeń o wyborze 

3. Wręczenie  Burmistrzowi zaświadczenia o wyborze.  

4. Złożenie ślubowania przez radnych. 

5. Złożenie ślubowania przez Burmistrza. 

6. Ustalenie porządku obrad. 

7. Wybór Przewodniczącego Rady Gminy  i Miasta Koziegłowy. 

8. Przejęcie przez Przewodniczącego Rady Gminy i Miasta prowadzenia sesji                                

od Radnego Seniora. 

9. Wybór Wiceprzewodniczących Rady Gminy i Miasta Koziegłowy. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Gminy i Miasta 

Koziegłowy. 

11. Wolne wnioski. 

12. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Obrad Pan Leonard Jagoda stwierdził, że mamy za sobą ślubowanie i ustalenie 

porządku obrad ( punkty 1-6 zostały zrealizowane) . Przed nami jest wybór Przewodniczącego 

Rady Gminy i Miasta Koziegłowy. 

 

Ad. pkt 7 

 

Przystępując do kolejnego punktu porządku obrad tj. wybór Przewodniczącego Rady 

Gminy i Miasta Koziegłowy, Przewodniczący Obrad Pan Leonard Jagoda poinformował,                         

że pierwszym krokiem jest powołanie Komisji Skrutacyjnej, a jest to grono co najmniej trzech 

osób, które przeprowadzi głosowanie tajne i poinformuje nas o zasadach głosowania. Prosił                     

o zgłaszanie kandydatów  do Komisji Skrutacyjnej. 

 

Zgłoszono następujące kandydatury do Komisji Skrutacyjnej: 

1. Pan Marcin Będkowski 

2. Pan Jacek Sularz 

3. Pani Grażyna Sitek 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę . 

 

Przewodniczący Obrad Pan Leonard Jagoda stwierdził, że zgłoszono niezbędne minimum, 

zapytał czy będą jeszcze zgłaszani kandydaci do Komisji Skrutacyjnej, ponieważ może być 

więcej członków Komisji Skrutacyjnej i nadmienił, że będąc członkiem Komisji Skrutacyjnej                               

nie można być kandydatem w wyborach na Przewodniczącego Rady. 

Wobec tego, że innych kandydatów do Komisji Skrutacyjnej nie zgłaszano, przystąpiono                        

do głosowania nad powołaniem Komisji Skrutacyjnej. 
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Komisja Skrutacyjna do wyboru Przewodniczącego Rady Gminy i Miasta Koziegłowy                                 

w składzie: 

1. Pan Marcin Będkowski 

2. Pan Jacek Sularz 

3. Pani Grażyna Sitek 

została powołana 15 głosami „za” (jednogłośnie). Raport z głosowania stanowi załącznik nr 10 

do protokołu. 

 

Przewodniczący Obrad Pan Leonard Jagoda ogłosił 10 minutową przerwę, by Komisja 

Skrutacyjna ukonstytuowała się i dokonała wyboru Przewodniczącego Komisji.  

 

Po Przerwie Przewodniczący Obrad poinformował, że Komisja Skrutacyjna zgłosiła gotowość 

do pracy. Poprosił więc o zgłaszanie i krótką prezentację kandydatów na Przewodniczącego 

Rady. 

 

Radny Pan Damian Cesarz zgłosił kandydaturę Pani Joanny Kołodziejczyk, osoby                                    

o najdłuższym stażu w gronie Rady Gminy i Miasta, która w poprzednich kadencjach również 

pełniła funkcję Przewodniczącej Rady, a za motto niech posłuży nam słowo gospodarność. 

Myśli, że to słowo podczas naszej kadencji będzie nam często służyć, a to jest cecha charakteru, 

która bardzo dobrze Panią Joannę Kołodziejczyk definiuje. Prosił Państwa Radnych o poparcie 

tej kandydatury. 

 

Przewodniczący Obrad zwrócił się do Radnych o zgłaszanie kolejnych kandydatur. W związku             

z tym, że innych zgłoszeń nie było, Przewodniczący Obrad stwierdził zamknięcie listy 

kandydatów. 

Radna Pani Joanna Kołodziejczyk wyraziła zgodę na kandydowanie. 

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Pan Marcin Będkowski odczytał Regulamin głosowania 

tajnego, zawarty w Rozdziale 7 Statutu Gminy i Miasta Koziegłowy, dotyczący głosowania 

tajnego – § 40, §41. 

 

Przewodniczący Obrad Pan Leonard Jagoda poinformował, że Komisja Skrutacyjna ma 

wydrukowane na tej sali karty do głosowania, Komisja Skrutacyjna opieczętuje tutaj, na sali 

obrad, karty do głosowania. Kiedy karty będą przygotowane, Komisja może realizować pracę, 

jak wynika to z przedstawionego Regulaminu. 

 

Po przygotowaniu kart do głosowania Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Pan Marcin 

Będkowski  przedstawił informację o sposobie głosowania, a mianowicie: 

Radny dokonuje wyboru poprzez postawienie znaku „X” w kratce obok wyrazu „TAK” 

opowiadając się w ten sposób za wyborem lub w kratce obok wyrazu „NIE ” opowiadając się    

w ten sposób przeciwko wyborowi tego kandydata, lub w kratce obok wyrazu „WSTRZYMUJĘ 

SIĘ”  rezygnując z dokonania wyboru. 

Niepostawienie znaku „X” w żadnej kratce, postawienie znaku „X” w więcej niż jednej kratce 

lub wypełnienie karty  w inny  nieprawidłowy sposób, powoduje nieważność głosu.  
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Przewodniczący Obrad zwrócił się do Komisji Skrutacyjnej o sprawdzenie czy są odpowiednie 

warunki do zapewnienia tajności głosowania. Komisja dokonała sprawdzenia warunków                            

i nie wnosiła uwag. 

 

Następnie Komisja Skrutacyjna przeprowadziła głosowanie tajne. Po wrzuceniu do urny karty  

przez ostatniego radnego, Przewodniczący obrad zarządził 10 minutową przerwę , by w tym 

czasie Komisja Skrutacyjna dokonała obliczenia głosów. 

 

Po przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Pan Marcin Będkowski przedstawił wyniki 

głosowania. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Za wyborem Radnej Pani Joanny 

Kołodziejczyk na Przewodniczącą Rady głosowało 14 radnych, przeciw – 1 głos. 

Wobec powyższego Komisja Skrutacyjna stwierdziła, że Pani Joanna Kołodziejczyk uzyskała 

wymaganą ilość głosów i została wybrana na Przewodniczącą Rady Gminy i Miasta Koziegłowy 

(protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi załącznik nr 11 do protokołu, karty do głosowania 

stanowią załącznik nr 12 do protokołu). 

 

Członek Komisji Skrutacyjnej Pani Grażyna Sitek odczytała uchwałę w sprawie wyboru 

Przewodniczącej Rady Gminy i Miasta Koziegłowy Pani Joanny Kołodziejczyk ( projekt 

stanowi załącznik   nr 13  do protokołu). 

 

Rada Gminy i Miasta Koziegłowy Uchwałą Nr 1/I/2024 stwierdziła wybór Pani Joanny 

Kołodziejczyk  na Przewodniczącą Rady Gminy i Miasta Koziegłowy . 

 

 Ad. pkt 8 

 

Przewodniczący Obrad Pan Leonard Jagoda przekazał przewodnictwo obrad nowo 

wybranej Przewodniczącej Rady  Pani Joannie Kołodziejczyk . 

 

Pani Joanna Kołodziejczyk podziękowała Radnemu Seniorowi za sprawne przeprowadzenie 

obrad sesji.  

Pani Joanna Kołodziejczyk podziękowała Radnym za wybór, nadmieniając, że jest to jej piąta 

kadencja jako Przewodniczącej Rady Gminy i Miasta Koziegłowy. Jest to bardzo zaszczytna 

funkcja, ale równocześnie bardzo mobilizująca i zobowiązująca. Zapewniła, że będzie pracowała 

najlepiej jak potrafi i współpracowała z każdym Radnym. Myśli, że współpraca będzie układała 

się bardzo dobrze. Ze swej strony zaoferowała, że każde powierzone zadanie wykona jak tylko 

najlepiej będzie potrafiła. Będzie współpracowała ze wszystkimi Radnymi i Sołtysami. Jeszcze 

raz podziękowała za wybór i myśli, że wspólnie dla dobra naszej Gminy ta kadencja, podobnie 

jak poprzednie będzie bardzo dobrą kadencją, ale i równocześnie bardzo pracowitą. Poprzednie 

kadencje, jak również ta ostatnia były kadencjami dla Gminy i Miasta Koziegłowy bardzo 

owocnymi,  ponieważ dla mieszkańców gminy, dla mieszkańców poszczególnych miejscowości 

wykonano wiele zadań, nasza „Mała Ojczyzna” wygląda znakomicie i pięknie . Pod rządami 

Pana Burmistrza Jacka Ślęczki, jak również pod kierownictwem Rady, która do tej pory działała 

zrobiliśmy tyle ile można było, a jak jest to odbierane przez mieszkańców, ma  swoje 

odzwierciedlenie w wyborach na obecną kadencję Rady i Pana Burmistrza. Czeka nas ogrom 
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pracy i myśli, że każdy z Radnych będzie swój mandat wykonywał najlepiej jak potrafi. 

Nieuniknione będą dyskusje, a nawet spory, bo każdy z Radnych dąży do tego, by w jego 

miejscowości wykonane było jak najwięcej. Zawsze jednak dochodziliśmy do wspólnego 

konsensusu i z tych wypracowanych zadań, które zostały nam powierzone wywiązywaliśmy                      

się bardzo dobrze, o czym świadczy to, że jesteśmy w nowej Radzie Gminy i Miasta 

Koziegłowy.  

 

Ad. pkt 9 

 

 Przewodnicząca Rady Pani Joanna Kołodziejczyk zaproponowała przystąpienie                 

do realizacji kolejnego punktu porządku obrad, którym jest wybór Wiceprzewodniczących Rady. 

Poinformowała, że  § 10 ust. 1 Regulaminu Rady, stanowiącego załącznik do   Statutu Gminy                    

i Miasta Koziegłowy przewiduje wybór  od 1 do 2 Wiceprzewodniczących Rady Gminy i Miasta 

Koziegłowy. Uchwałą Nr 2/I/2018 z dnia 22 listopada 2018 roku Rada Gminy i Miasta ustaliła, 

że wybieranych jest dwóch wiceprzewodniczących Rady. 

 

Zgodnie z art.  19. ust. 1 ustawy  o samorządzie gminnym Rada gminy wybiera ze swego grona 

wiceprzewodniczących Rady bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej połowy 

ustawowego składu rady, w głosowaniu tajnym.  

Głosowanie przeprowadza Komisja Skrutacyjna wybrana spośród  Radnych, która wybiera 

spośród siebie  Przewodniczącego Komisji.  

 

Przewodnicząca Rady Pani Joanna Kołodziejczyk zaproponowała, aby wybór przebiegał 

następująco: 

1) zgłoszenie kandydatów na wiceprzewodniczących 

2) powołanie Komisji Skrutacyjnej do przeprowadzenia głosowania  

3) objaśnienie sposobu głosowania przez Komisję Skrutacyjną  

4) głosowanie tajne 

5) przedstawienie wyników głosowania 

6) przedstawienie  uchwały stwierdzającej wybór . 

 

Radni nie wnosili uwag do przedstawionej propozycji.  

Przewodnicząca Rady  Pani  Joanna Kołodziejczyk poprosiła o zgłaszanie i prezentację 

kandydatów na  Przewodniczącego Rady Gminy  i Miasta Koziegłowy. Przypomniała,                                  

że kandydaci muszą wyrazić zgodę na kandydowanie. 

 

Przewodnicząca Rady Pani Joanna Kołodziejczyk zgłosiła kandydaturę Radnego, 

dotychczasowego Wiceprzewodniczącego Rady Pana Damiana Cesarza. Jest to osoba 

posiadająca pełną wiedzę o Radzie, sprawdził się w roli Wiceprzewodniczącego Rady                             

w poprzednich kadencjach i zawsze mogła na nim polegać. Pan Damian Cesarz wniósł bardzo 

dużo do Rady  Gminy i Miasta Koziegłowy, a w szczególności dla swojej miejscowości .  
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Pan Marcin Będkowski zgłosił kandydaturę Pana Jacka Sularza, który był już samorządowcem 

Gminy Miasta Koziegłowy, zna szczegóły pracy, był Wiceprzewodniczącym Rady, więc 

sprawdzi się z pewnością na tym stanowisku.  

 

Pani Przewodnicząca Rady zapytała czy będą jeszcze zgłaszani kolejni kandydaci.  Innych 

kandydatów nie zgłoszono. 

 

Zgłoszeni kandydaci: Pan Damian Cesarz i Pan Jacek Sularz wyrazili zgodę na kandydowanie.               

 

Wobec tego, że nie zgłoszono już kolejnych kandydatów Przewodnicząca Rady stwierdziła 

zamknięcie listy kandydatów. 

 

Przewodnicząca Rady Pani Joanna Kołodziejczyk zaproponowała przystąpienie do powołania 

minimum  3 osobowej Komisji Skrutacyjnej do przeprowadzenia głosowania tajnego. 

Przypomniała, że osoby kandydujące nie mogą wchodzić w skład Komisji Skrutacyjnej. 

Poprosiła o zgłaszanie kandydatów. 

 

Zgłoszono następujące kandydatury do Komisji Skrutacyjnej: 

1. Pan Marcin Będkowski 

2. Pan Piotr Gil 

3. Pani Grażyna Sitek 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę. 

 

Radni jednogłośnie powołali Komisję Skrutacyjną dla przeprowadzenia wyborów 

Wiceprzewodniczących Rady GiM w składzie: 

1. Pan Marcin Będkowski 

2. Pan Piotr Gil 

3. Pani Grażyna Sitek 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Pani Przewodnicząca Rady ogłosiła 10 minutową przerwę w obradach w celu ukonstytuowania 

się Komisji Skrutacyjnej i przygotowania kart do głosowania. Jak podczas poprzedniego 

głosowania podczas wyboru Przewodniczącej Rady, karty do głosowania zostały przygotowane 

na sali posiedzeń. 

 

Ponieważ cały tryb głosowania tajnego ustalony w Statucie Gminy i Miasta Koziegłowy został 

przedstawiony wcześniej, po przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Pan Marcin 

Będkowski przedstawił informację o sposobie głosowania, a mianowicie: 

Na kartach do głosowania Radny dokonuje wyboru poprzez postawienie znaku „X” w kratce  

obok wyrazu  „TAK” opowiadając się w ten sposób za wyborem lub w kratce  obok wyrazu  

„NIE ” opowiadając się w ten sposób przeciwko wyborowi tego kandydata, lub  w kratce obok 

wyrazów „WSTRZYMUJĘ SIĘ”  rezygnując z dokonania wyboru. 

Niepostawienie znaku „X” w żadnej kratce, postawienie znaku „X” w więcej niż jednej kratce 

lub wypełnienie karty w inny nieprawidłowy sposób, powoduje nieważność głosu.  
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Następnie Komisja Skrutacyjna przeprowadziła głosowanie tajne. Po wrzuceniu do urny karty  

przez ostatniego radnego, Przewodnicząca Rady zarządziła 10 minutową przerwę , by w tym 

czasie Komisja Skrutacyjna dokonała obliczenia głosów. 

 

Po przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Pan Marcin Będkowski odczytał protokoły 

Komisji Skrutacyjnej  z głosowań tajnych w sprawie wyboru Wiceprzewodniczących Rady: 

1) zgłoszony  kandydat Pan Jacek Sularz  otrzymał następującą ilość głosów ważnych  : 

za  wyborem - 13 

przeciwko wyborowi  - 2 

wstrzymujące się  - 0 

Wobec powyższego Komisja Skrutacyjna stwierdziła, że  kandydat  Pan Jacek Sularz uzyskał 

wymaganą  ilość głosów  i został wybrany na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy i Miasta 

Koziegłowy ( protokół Komisji Skrutacyjnej  stanowi załącznik nr 15 karty                                

do głosowania stanowią załącznik nr 16 do protokołu) 

 

2) zgłoszony  kandydat  Pan Damian Cesarz otrzymał następującą ilość głosów ważnych  : 

za  wyborem - 12 

przeciwko wyborowi  - 3 

wstrzymujące się  - 0 

Wobec powyższego Komisja Skrutacyjna stwierdziła , że  kandydat  Pan Damian Cesarz uzyskał 

wymaganą  ilość głosów  i został wybrany na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy i Miasta 

Koziegłowy (  protokół Komisji Skrutacyjnej  stanowi załącznik nr 17, karty do głosowania 

stanowią załącznik nr 18 do protokołu). 

 

Członek Komisji Skrutacyjnej Pani Grażyna Sitek odczytała uchwałę w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczących Rady Gminy i Miasta Koziegłowy  w osobach: Pan Damian Cesarz, Pan 

Jacek Sularz  ( projekt uchwały stanowi załącznik   nr 19  do protokołu). 

Rada Gminy i Miasta Koziegłowy Uchwałą Nr 2/I/2024 stwierdziła wybór 

Wiceprzewodniczących Rady Gminy i Miasta Koziegłowy w osobach: Pan Damian Cesarz, Pan 

Jacek Sularz . 

 

Przewodnicząca Rady Pani Joanna Kołodziejczyk pogratulowała Wiceprzewodniczącym Rady 

wyboru  i zaprosiła do zajęcia miejsc przy stole prezydialnym.  

 

Ad. pkt  10 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Pan Damian Cesarz odczytał projekt uchwały w sprawie 

ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Gminy i Miasta K oziegłowy ( załącznik nr 20 do 

protokołu) 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały. 
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Uchwała Nr 4/I/2018 w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza została przyjęta                

14 głosami „za” przy 1 wstrzymującym się głosie ( od głosu wstrzymał się Radny Pan 

Bartłomiej Grzybek). 

 

Ad. pkt 11 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że kolejnym punktem porządku obrad są „Wolne 

wnioski”  i zapytała czy będą zgłaszane wnioski lub zapytania. 

 

W wolnych wnioskach zabierali głos: 

− Radny Pan Michał Kubalski zaprosił zebranych na Piknik Rodzinny, który odbędzie                   

się w dniu 11 maja br. o godzinie 15,oo na terenie Ochotniczej Straży Pożarnej                         

w Rosochaczu; 

− Radny Pan Bartłomiej Grzybek poinformował, że w dniu dzisiejszym wraz z Radnymi: 

Panem Rafałem Zenderowskim, Panem Andrzejem Chojnowskim, Panem Arturem 

Kciukiem założyli Klub Radnych pod nazwą „ Razem dla Gminy Koziegłowy”. 

 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że do Państwa Radnych wpłynęło zaproszenie Pani 

Dyrektor Szkoły Podstawowej  w Pińczycach  Joanny Sularz na uroczyste podsumowanie XIII 

Wojewódzkiego Konkursu Literackiego „Nie zadawalajcie się miernotą” , które odbędzie się                     

w dniu 24 maja 2024 roku o godz. 12,oo w Szkole Podstawowej w Pińczycach.  

 

Radny Pan Piotr Gil poinformował, że jest to już trzynasty konkurs organizowany przez Panią 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Pińczycach , nauczycieli oraz Radę Rodziców. W imieniu  

własnym oraz Organizatorów zaprosił Radnych na tę uroczystość i prosił o potwierdzenie 

przybycia.   

Pani Przewodnicząca Rady zachęciła do udziału  w  tej uroczystości. Nadmieniła, że wszystkie 

uroczystości odbywające się w Szkole w Pińczycach są na bardzo wysokim poziomie                     

i zawsze są bardzo dobrze przygotowane. Następnie Pani Przewodnicząca udzieliła głosu Panu 

Burmistrzowi. 

 

Pan Burmistrz Jacek Ślęczka na wstępie podziękował Panu Radnemu Seniorowi Leonardowi 

Jagoda za sprawne prowadzenie obrad rozpoczynającej się kadencji samorządu lat 2024 – 2029. 

Podziękował za to, że mogliśmy bardzo sprawnie wejść w tryb procedowania i całej pracy 

merytorycznej czekającej nas kadencji. Pogratulował wyboru Pani Przewodniczącej oraz                                 

Wiceprzewodniczącym Rady Gminy i Miasta Koziegłowy. Wyraził nadzieję, że praca, 

współpraca, ale i również ta część organizacyjno-merytoryczna, która będzie działała w Radzie 

samorządu Gminy i Miasta Koziegłowy daje dobre otwarcie na naszą kadencję. Zanim jednak 

przejdzie do gratulacji i zaproszenia do współpracy, przedstawi swoje osobiste podziękowania. 

Podziękował Pani Izabeli Ptasik – Przewodniczącej Miejskiej Komisji Wyborczej                                  

w Koziegłowach, komisjom obwodowym, pracownikom na czele z Panem Sekretarzem, którzy 

bardzo sprawnie przeprowadzili cały proces wyborczy i mieliśmy dzisiaj tego finał w postaci 

wręczonych zaświadczeń o wyborze. Dzięki mieszkańcom Gminy i Miasta Koziegłowy                         

ma zaszczyt  kierować po raz kolejny samorządem Gminy i Miasta Koziegłowy, a  jest to czas, 
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który był i jest dla niego wyjątkowy. Możliwość sprawowania godności Burmistrza naszej 

Gminy to ogromne wyróżnienie i zaszczyt, serdecznie podziękował za to, że może go dalej 

sprawować. Podziękował za merytoryczną kampanię wyborczą kontrkandydatowi oraz 

wszystkim kandydatom na radnych Gminy i Miasta Koziegłowy, na radnych powiatowych  oraz 

wojewódzkich. Na tej sali jest gro osób i niezależnie od miejsca, od wyników które 

osiągnęliśmy, sprawdziliśmy się w demokracji, która pokazała, że wybory były dosyć 

emocjonujące. Za ten akt demokracji wyborczej złożył serdeczne podziękowania. Obecnie 

nadchodzi czas intensywnej pracy i na pewno atrybuty, które otrzymał dziś od pracowników, 

należące do części wykonawczej, gospodarczej i robotniczej będą miały zastosowanie, bo tej 

pracy fizycznej, którą będziemy realizować w samorządzie Gminy i Miasta Koziegłowy nam       

nie zabraknie. 

Gmina i Miasto Koziegłowy jest miejscem wyjątkowym, gdzie przez ostatnie lata, poprzez 

pozytywistyczną pracę u podstaw przeszła ogromną transformację, zwiększyliśmy komfort życia 

mieszkańców we wszystkich dwudziestu siedmiu obszarach działalności samorządu Gminy                        

i Miasta Koziegłowy. Pomimo pewnych trudności i ograniczeń, pomimo pewnych sporów                       

na sesjach Rady i komisjach oraz trudnych wyborów, udało nam się zrealizować większość 

zakładanych obszarów, tych które stanowią wizytówkę Gminy i Miasta Koziegłowy. To zasługa 

mieszkańców, pracowników, bardzo dobrej współpracy z Radą Gminy i Miasta Koziegłowy ,                    

z Państwem Radnymi oraz z różnymi organizacjami pozarządowymi których jest ponad 40                   

na terenie Gminy i Miasta Koziegłowy. Podziękował wszystkim za dotychczasową współpracę                 

i jest przekonany, że tak będzie również w tej kadencji, abyśmy mogli dobrze wykorzystać ten 

nadchodzący pięcioletni okres samorządowy. Wraz z Radnymi zostaliśmy obdarzeni mandatem 

zaufania, abyśmy wspólnie z Radą Gminy i Miasta Koziegłowy mogli nadal działać na rzecz 

rozwoju naszego wspólnego domu, którego dobro i przyszłość winny być dla nas wszystkich 

rozpoczynających nową kadencję najważniejsze. Wyraził nadzieję, że przez całą kadencję tak 

właśnie będzie. Cytując wygłaszaną dziś rotę ślubowania, która mówi że „sprawować będę urząd 

dla dobra publicznego”, podkreślił że ważna jest dla niego każda miejscowość, każde publiczne 

zadanie, ale i również drugi element tej roty – „pomyślność mieszkańców”, abyśmy mogli 

pomagać w każdej sprawie, aby być gotowym do służenia, by Gmina i Miasto Koziegłowy była 

Gminą, która będzie dawała dobrą ofertę dla wszystkich chcących tutaj mieszkać, żyć , pracować 

i prowadzić działalność gospodarczą. Podziękował za wszystkie wyrazy życzliwości oraz 

ogromnego wsparcia. Podziękowania skierował również do najbliższej rodziny, podziękował 

żonie, córce i synowi, którzy wspierali go od samego początku tej kariery samorządowej.                       

A przyszedł tutaj dwadzieścia dwa lata temu jako kandydat Stowarzyszenia dla Rozwoju Gminy 

i Miasta Koziegłowy. Dzięki ludziom dobrej woli, dzięki mieszkańcom, naszym wyborcom,                  

ale i również dzięki bardzo mocnej pracy, którą realizowaliśmy przez Urząd, jednostki podległe, 

gdzie realizowaliśmy zadania zarówno wewnętrzne jak i zewnętrzne, zarówno te twarde jak                      

i miękkie, udało nam się stworzyć dobre miejsce na ziemi, gdzie warto mieszkać, pracować                       

i prowadzić działalność gospodarczą. Dobro mieszkańców zawsze miało,  ma i będzie miało 

najważniejsze znaczenie, niezależnie od sytuacji jaka będzie w przyszłości, jakie będą 

oczekiwania, relacje ale i również  wyniki.  Zwrócił się do wszystkich Państwa Radnych nowo 

rozpoczynającej się kadencji – pogratulował wyboru wszystkim Radnym i zdobycia mandatu 

Radnego Gminy i Miasta Koziegłowy. Przyjdzie czas, abyśmy wspólnie tworzyli i realizowali 

nasze samorządowe plany oraz nasze marzenia, z którymi również szliśmy do wyborów. Życzył 
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każdemu Radnemu spełnienia tych planów i tych marzeń. Zaprosił do współpracy na rzecz 

rozwoju naszego wspólnego domu, a tym domem jest Gmina i Miasto Koziegłowy. Życzył 

wszystkim, a szczególnie naszym mieszkańcom Gminy i Miasta Koziegłowy, aby ta Gmina 

miała szansę kontynuacji dobrego, sprawiedliwego i otwartego na potrzeby każdej wspólnoty 

samorządowej funkcjonowania, gdzie ważne są duże zadania inwestycyjne, ale również bardzo 

ważne są małe akcenty, które są potrzebne do wykonania w małej miejscowości, te inicjatywy 

społeczne, środowiskowe, o których chcielibyśmy pamiętać i rzeczywiście też takie elementy 

wnosić w nasze życie samorządowe. Zapewnił, że każdy obszar naszego życia samorządowego 

mającego widzenie wszystkich spraw, które realizujemy jako Gmina i Miasto Koziegłowy 

powinien być podejmowany, a łatwiej nam będzie  wprowadzać w życie plany , zabiegać                        

o kolejne środki finansowe , ale i również dawać sobie perspektywę rozwoju, zarówno tych 

wielkich jak i małych rzeczy , których każdemu z Państwa , zarówno pewnych pomysłów                          

i inicjatyw , ale i determinacji w realizacji nie zabraknie.  Zapewnił że z jego strony nie tylko 

jego osoba, ale i również jego pracownicy i współpracownicy, jednostki podległe są do naszej 

wspólnej dyspozycji, abyśmy mogli jak najlepiej realizować nasze zadania związane                              

z działalnością samorządu Gminy i Miasta Koziegłowy. Po to tutaj jesteśmy, do tego celu 

zostaliśmy wybrani , aby „Sprawie Służyć” – Gminie i Mieście Koziegłowy. 

  

Pani Przewodnicząca Rady, nawiązując do wypowiedzi Pana Burmistrza, podkreśliła                                  

że są miejscowości, które w minimalnym stopniu zostały dofinansowane niewielkimi kwotami, 

niejednokrotnie otrzymały 10.000 zł lub 15.000 zł i mieszkańcy byli zadowoleni. W niektóre 

miejscowości przeznaczono miliony, a mówi się, że kadencja przeszła, a nic nie zrobiliśmy.                         

W związku z tym na czerwcową Sesję Rady będzie starała się przygotować Radnym wszystkie 

inwestycje, które zostały wykonane w tej ostatniej kadencji, aby Radni zapoznali się z tym                         

i uwierzyli w to, co zostało wykonane, ile Gmina wydatkowała środków własnych jak i funduszy 

pozyskanych z różnych źródeł dofinansowania i wówczas będziemy nad tym dyskutować.  

 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła sprawy organizacyjne związane z bieżącą 

działalnością: 

− poinformowała, że radni zobowiązani są do złożenia pierwszego oświadczenia 

majątkowego w terminie 30 dni od dnia złożenia ślubowania, czyli od dnia dzisiejszego. 

Druki oświadczeń oraz pismo przewodnie z tym związane będą Radnym przekazane                         

w najbliższym czasie; 

 

− poinformowała, że kolejna sesja Rady Gminy i Miasta Koziegłowy odbędzie się w dniu 

23 maja 2024 r. o godz. 15,oo.  Natomiast w dniu 21 maja 2024 r. o godz. 14,oo odbędzie 

się spotkanie radnych  celem omówienia materiałów proponowanych pod obrady sesji. 

Wcześniej został przyjęta zasada, która będzie kontynuowana, że w ostatni czwartek 

miesiąca jest Sesja Rady GiM, a w każdy ostatni wtorek miesiąca jest Komisja wspólna, 

na której wypracowujemy wszystkie wnioski, również te które zostały przez Komisję 

Gospodarczą czy Społeczną przygotowane, łącznie z uchwałami przedstawionymi przez 

Pana Burmistrza. Ze względu na to, iż w ostatni czwartek maja br. jest święto Boże 

Ciało, Sesja Rady Gminy i Miasta Koziegłowy odbędzie się 23 maja br.;  
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− w związku z tym, że na kolejnej sesji planowane jest powołanie składów Komisji Rady, 

prosiła, by radni złożyli deklarację do pracy komisjach.  Ustawa o samorządzie gminnym 

zobowiązuje do powołania komisji: 

1. Rewizyjnej    

2. Skarg, Wniosków i Petycji. 

            Oprócz wyżej wymienionych komisji Rada Gminy i Miasta Koziegłowy w 2006 roku    

            powołała: 

1. Komisję Gospodarki i Polityki Finansowej 

2. Komisję Rozwoju Społecznego. 

 

Uchwałę podjęto ponad 17 lat temu, w związku z wielokrotnymi zmianami w przepisach,  

konieczna jest jej  aktualizacja i dostosowanie do obowiązujących przepisów prawnych oraz                    

do Statutu Gminy i Miasta Koziegłowy. 

W związku z tym, że ustawa o finansach publicznych obliguje samorządy do wielu czynności 

związanych z prowadzeniem prawidłowej gospodarki finansowej gminy, wskazanym jest 

powołanie odrębnej Komisji do spraw budżetu i finansów publicznych.  

Przedmiot działania oraz składy osobowe poszczególnych Komisji zostaną uchwalone                           

na kolejnej Sesji Rady Gminy i Miasta. Dlatego poprosiła Radnych, by w najbliższym czasie 

złożyli akces do pracy w poszczególnych komisjach. Zgodnie ze Statutem Gminy i Miasta 

Koziegłowy Radny nie może być członkiem więcej niż trzech Komisji stałych.  

 

Przypomniała, że będzie przedstawiona propozycja powołania i ustalenia składów osobowych 

komisji: 

1. Rewizyjnej   

2. Skarg, Wniosków i Petycji 

3. Budżetu i Polityki Finansowej 

4. Rozwoju Gospodarczego  

5. Rozwoju Społecznego 

Prosiła, by Radni do Biura Rady złożyli akces do pracy w poszczególnych komisjach. 

Pani Przewodnicząca Rady zapytała czy jeszcze ktoś z Radnych lub Państwa Sołtysów zechce 

zabrać głos w „Wolnych wnioskach”. Nikt z zebranych nie zgłosił się do zabrania głosu. 

 

Ad. pkt 12 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodnicząca Rady Pani Joanna Kołodziejczyk 

zamknęła obrady pierwszej inauguracyjnej Sesji Rady Gminy i Miasta Koziegłowy kadencji 

2024 - 2029, dziękując radnym oraz zaproszonym gościom za przybycie i udział w sesji,                      

oraz zapraszając na sesję kolejną w dniu 23 maja br. i na posiedzenie w dniu 21 maja br. 

 

Na tym obrady pierwszej Sesji zakończono. 

 

Protokół sporządziła:                                                                                                      

     Urszula Dyja.  


